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Въведение – Слово към родители и 
настойници
Вярвам, че проблемът във връзка с това защо мнозина са объркани 
по отношение на Божия характер се крие в нашето разбиране 
на това КАК да четем и изучаваме правилно Писанията. Трябва 
ли Библията да се чете буквално? Абсолютно! Все пак, моля, 
обърнете внимание, че трябва да проучваме ЦЯЛАТА Библия, а не 
само един стих. Един стих може да казва нещо по един начин, но 
друг, говорейки за същата тема, може да го формулира малко по-
различно. Когато успеем да съберем, сравним и хармонизираме 
многото места в Писанието, които говорят за една определена 
тема, тогава ще знаем, че имаме истината.
Да научим децата си как да четат и изучават Библията е от 
жизненоважно значение. Много деца растат, четейки и слушайки 
смесени послания за Бог. След това, когато пораснат, те започват да 
четат истории в Библията, които изглежда потвърждават идеята, че 
Бог е отмъстителен тиранин, който убива милиарди хора, защото 
не правят това, което Той казва. Това често може да ги доведе до 
атеизъм.
В целия свят има огромно движение по този въпрос, което трябва 
да си изясни това преди Исус да дойде отново. Много хора 
стигат до по-правилно разбиране на Божия истински характер. В 
резултат на това има голямо желание тази прекрасна истина да 
бъде написана и обяснена за нашите деца. Поради тази причина е 
създадена тази книга. Искрено се моля не само вашите по-големи 
деца да са благословени, докато я четат, но и вие (родителят или 
настойникът) също да бъдете благословени, докато я четете на 
вашите скъпи малки. Ако искате сами да разберете по-задълбочено 
тези неща, моля, помислете дали да прочетете някои от другите ни 
материали, като ни посетите на адрес: fatheroflove-bulgaria.com
Моля се тази малка книга да бъде чудесен инструмент за 
подпомагане на детето ви в развиване на дълбоко вкоренената 
любов към техния небесен Баща, който е изключително загрижен 
за тях и ги е създал за велика цел.  

Кевин Дж. Мълинс
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Какво щеше да 
направи Исус?

Когато мислите за характера 
на Исус, какви думи ви идват 
на ум? Доброта? Любов? 
Лек? Прощаващ? Какво ще 
кажете за Грижа?

Сега помислете за някои 
думи, които описват Бог, 
нашият небесен Баща. Тези 
думи различни ли са или 
еднакви? Мислите ли, че Бог 
действа по различен начин от Своя Син Исус?

Един ден един от приятелите на Исус, на име Филип, 
Го помолил да им покаже как действа Отец. Ето какво 
отговорил Исус:

Толкова време съм с вас, а ти още ли не Ме 
познаваш, Филипе? Който е видял Мене, 
видял е Отца. Как може да кажеш: „Покажи 
ни Отца“? ~ Йоан 14:9

Исус ни казва МНОГО важна истина. Нашият небесен 
Баща не действа по различно от Исус. Всъщност това е 
причината Исус да дойде на този свят. Той дошъл, за да 
ни покаже как точно действа нашият Отец. Една вечер, 
докато Исус се молел, Той казал това на Своя Баща:

ПРОСЛАВИХ Те на земята. Завърших 
делото, което Ти Ми даде да върша.  
~ Йоан 17:4
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Какво имал предвид Исус, когато казал, че е „прославил“ 
Своя Баща? Това означава, че Той ни е показал как действа 
нашият Отец. Всичко, което Исус казал и направил, 
„прославило“ Неговия Баща.

Виждали ли сте тези четири букви, написани така 
– КБНИ? Тези букви са кратък начин да си зададем 
въпрос. Знаете ли какъв е въпросът? Какво би 
направил Исус?

Много хора задават този 
въпрос, когато трябва да 
вземат наистина важно 
решение. Какво трябва 
да направите, ако някой 
не е добър с вас? Е, това е 
моментът, когато много 
хора задават този въпрос. – 
Какво би направил Исус? 

Какво би направил Исус, ако 
някой не е мил с Него? Дали 
Той ще иска да нарани този 
човек? Щеше ли да отговори 
със злоба? Дали Той би 

поискал да се бие с него? Знаете ли, че е имало много 
моменти, когато хората не са били много добри към 
Исус? Мисля, че трябва да разгледаме няколко от тези 
истории, за да можем наистина да намерим отговора на 
нашия въпрос – Какво би направил Исус?

Обичайте враговете си

Имало е много религиозни водачи, които не харесвали 
нещата, на които Исус учил хората. Те били много 
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разстроени, че много от хората отивали при Исус, за 
да получат отговори на въпросите си за Бог и Неговия 
характер. Тези водачи искали хората да отиват при тях, 
когато търсят отговорите. Искали да намерят начин да се 
отърват от Исус. Те измислили план как да Го арестуват.

Една нощ, докато 
Исус бил с най-
добрите Си приятели,  
някои от тези водачи 
и някои римски 
войници дошли да 
отведат Исус. Един от 
приятелите на Исус, 
на име Петър, много 
се разстроил от това, извадил меч и отрязал ухото на 
един от мъжете! Ох! Какво мислиш, че казал Исус на 
Петър? Мислиш ли, че му е казал: „Браво, Петре!“? Дали 
Исус бил щастлив, че Неговият приятел се опитва да Му 
помогне по този начин? Не, не бил щастлив.

Човекът, чието ухо било отрязано, се казвал Малх. 
Когато Исус видял, че Малх е тъжен и наранен, Той 
протегнал ръка и докоснал мястото, където било ухото 
му, и го излекувал. Исус дал на Малх чисто ново ухо! 
Нека прочетем тази история от Библията:

Когато приятелите на Исус видяха какво 
ще се случи, те попитаха: „Господи, да 
ги нападнем ли с меч?“ След това Петър 
извади меч и удари Малх, слугата на 
първосвещеника, като отряза дясното 
му ухо. Исус каза на Петър: „Стига с това. 
Махни меча си. Тогава Той докосна ухото 
на слугата и го излекува. ~ Лука 22:49-51;  
Йоан 18:10
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Еха! Въпреки че тези хора били там, за да Го арестуват, 
Исус все още беше мил с тях. Малх се опитвал да нарани 
Исус, но Исус го излекувал и му помогнал. 

Исус знае, че не е естествено за нас да бъдем добри към 
онези, които не са добри. Ето защо трябва да молим 
Исус за помощ. Когато някой не се държи добре с вас, 
опитайте се да помолите Исус да влезе в сърцето ви, 
за да можете да се отнасяте към другите по начина, по 
който Той се отнася към тях. Прочетете внимателно какво 
казва Исус по-долу:

Чували сте хора да казват: „Обичайте 
приятелите си, но мразете враговете си.“ 
~ Матей 5:43

Ле-ле! Нека спрем точно тук за секунда. Чували ли сте 
хора да казват това преди? Може да не сте чували да го 
казват, но така правят много хора.

Лесно е да обичаме някой, който ни е приятел, но не 
е толкова лесно да обичаме някой, който е наш враг. 
Някой, който винаги се опитва да ни нарани. Сещате 

Какво би направил, 
ако видиш, че 
някои хора не се 
отнасят добре към 
приятелите ти?
Какви мирни 
действия смяташ, 
че е трябвало да 
предприеме Петър?
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ли се за някой, който 
не е много добър към с 
вас? Може би той ви се е 
изсмял или ви е блъснал.
Нека продължим да четем 
и да видим какво казва 
Исус за това как трябва да 
се отнасяме към хората, 
които понякога се държат 
зле:

Но аз ви казвам 
обичайте враговете си и молеате се за 
всеки, който е лош към вас. Тогава ще 
действате като вашия Баща в небето. ~ 
Матей 5:44-45.

Не е ли невероятно? Исус ни казва да обичаме враговете 
си и да се молим за всеки, който е лош към нас. Въпреки 
че са зли към нас, ние трябва да ги обичаме, независимо 
какво правят или казват.

 „Но защо трябва да се молим за тях?“ може да 
попитате: „Те не са тези, които се нуждаят от помощ.“ 

Това е страхотен въпрос. Със сигурност 
изглежда, че този, когото го налагат и 
му се смеят, има нужда от най-голяма 
помощ. Но помислете за това по друг 
начин. Ако някой ви се смее, защото 
просто сте направили грешка, всичко, 
което трябва да направите, е да го 
игнорирате и да си тръгнете.

Или може би дори бихте могли да 
опитате да се посмеете на това с тях. 
Когато видят, че това не ви притеснява, 
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най-често спират.

Момчето или момичето, което се смее и е злобно, 
понякога може НАИСТИНА да му е трудно да бъде добро.

Може би някой там, където те живеят, винаги е лош 
към тях и това е единственият начин, по който знаят 
как да действат. Ако наистина се замислите, ще видите 
злобният се нуждае от повече помощ.

Колкото по-зли неща върши човекът, толкова повече се 
нуждае от помощта на Исус. Така че да, молете се за тях. 
Молете се и защото ги обичате и ви е грижа за тях, дори 
и да се държат лошо с вас. 

Дали Исус обичал онези, които били зли към Него? Дали 
Той се молел за тях? Да. След като Исус бил отведен 

Знаете ли?
Най-добрият начин да 
победите враговете си 
е да ги направите свои 
приятели.  
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от тези хора, те Му се присмивали. Оплювали Го. Дори 
приковали ръцете и краката Му на кръст! Исус молел ли 
се за тях? Да:

Когато стигнаха 
до място, наречено 
Голгота, те приковаха 
Исус на кръста... 
Тогава Исус се помоли: 
„Отче, прости на 
тези хора! Те не 
знаят какво правят.”  
~ Лука 23:33-34.

Исус бил само на часове 
от смъртта и въпреки това 
знаел, че тези хора, които се 
държат зле с Него, наистина 

се нуждаят от помощ и затова се молел за тях. Исус 
знаел, че Неговият Отец може да Го върне към живот. 
Исус се доверил на Своя Отец. Той се молел и другите да 
Му се доверят.

Но онези, които били подли, не обичали Исус или Неговия 
Баща. Те не искали да имат нищо общо с посланието им 
за любов. Исус се натъжил за тях. Той знаел, че Неговият 
Отец вече бил простил на всички, дори на тези хора, 
които се държаха зле с Него. Той се молел те да приемат 
Божията прошка и да изпитат щастието да бъдат деца 
на Бог, който ни обича, независимо как сме сгрешили. 
Всеки път, когато се чувствате тъжни, че сте направили 
нещо нередно, спомнете си думите на вашия небесен 
Баща:

Понеже те възлюбих с вечна любов, ще 
продължа да ти показвам любящата Си 
милост завинаги. ~ Еремия 31:3
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Божията любов към вас е „вечна“. 
Това означава, че Неговата любов 
към вас НИКОГА няма да свърши.

Така че, моля, не пропускайте 
най-важната идея на Исус от 
предишните страници. Той казва, 
че когато обичаме враговете си 
и се молим за тях, „тогава ще 
постъпвате като вашия Баща в 
небесата“. Така можем да видим, 
че самият Бог обича враговете Си. 
Той все още обича онези, които не 

откликват на любовта Му. Исус продължил да казва:

Ако сте добри само към някой, който е 
добър към вас, Бог ще бъде ли доволен 
от това? Дори тези, които не обичат 
Бог, са добри към хората, които са 
добри към тях… Така че, обичайте 
враговете си и бъдете добри към 
тях… и ще бъдете деца на небесния 
Бог, защото Той е мил дори към хората, 
които са неблагодарни и подли. Затова 
бъдете нежни, любящи и добри, както 
и вашият Баща е нежен, любящ и мил. ~ 
Лука 6:33, 35, 36

Видяхте ли какво казва Исус тук? Той казва, че Бог винаги 
е „благ дори към хора, които са неблагодарни и подли“. 

Моля се да започнете да разбирате Божия характер 
малко по-добре от преди. Има много хора, които говорят 
грешни неща за Бог. Казват, че Той наранява хората, 
които не откликват на любовта Му. Този вид учение кара 
хората да се страхуват от Бога. Те се страхуват, че Той 
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ще ги нарани, ако не направят това, което Той казва. Но 
научихме, че Той ВИНАГИ е нежен, любящ и добър дори 
към онези, които са неблагодарни и зли към Него. 

Можете ли да се сетите 
за някой, който скоро се е 
отнесял зле към вас?
Преди да прочетете 
следващата страница, 
бихте могли да коленичите 
и да се помолите за него? 
Опитайте!

Бог е любов

Един от приятелите на Исус се казвал Йоан. Той познавал 
Исус много добре и разбирал нещата, които Исус говорел 
за Неговия небесен Отец. Йоан написал следното за 
Божията любов:

Скъпи мои приятели, трябва да се обичаме. 
Любовта идва от Бог... и Бог е любов.  
~ 1 Йоан 4:7-8

Йоан казва, че „Бог е любов“. Истинската любов идва 
от Бог. Ако искаме да обичаме другите по правилния 
начин, трябва да позволим на Бог да живее в нас. Той 
идва да живее в нас чрез Своя Свят Дух на любов. Когато 
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позволим на Божия Свят Дух да живее в нас, ние ще 
живеем така, както живее Той. Ще обичаме другите така, 
както Той ги обича. 

Спомняте ли си изказването на Исус в началото на 
книгата, че е извършил делото, която Неговият Отец Му 
е възложил да извърши? Спомняте ли си какво било 
това дело? Точно така, Той „прославил” Своя Отец. 
Когато четем за всички добри неща, които е направил 
Исус, трябва да помним, че Той ни помага да видим 
как нашият небесен Баща действа винаги. В книгата на 
Псалмите е записано: „Нещата в небето ни показват 
Божията слава“ (Псалм 19:1). Павел пише, че макар да 
не можем да видим Бог, Неговият „характер се вижда 
ясно и се разбира от нещата, които е направил” 

(Римляни 1:20). Ехаа, не само ние, 
хората, но дори слънцето, луната, 
звездите, дърветата и животните сме 
създадени да действат като Него.

Поемете много дълбоко въздух точно 
сега. Когато вдишваме, ние вдишваме 
кислород. Знаете ли, че дърветата ни 

Ние вдишваме 
кислород
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дават кислорода, който дишаме? 
Така е, но знаете ли, че дърветата 
също дишат? Да, те вдишват 
нещо, наречено въглероден 
диоксид. Изключително чудно е, 
че след като вдишаме кислород, 
издишваме въглероден диоксид. 
Ето как дърветата могат да дишат. 
Те ни дават кислород, а ние им даваме въглероден 
диоксид. Това е един голям кръговрат от даване! 

Ето как цялото Божие творение ни показва какъв е Той. 
Той е любящ Баща, който винаги ни ДАВА това, от което 
се нуждаем. Не е ли утешително да знаем това?

Този кръговрат на даването 
в цялото Божие творение се 
нарича Неговият закон. Това е 
Законът на живота и любовта. 
Бог не ни е дал Закона Си, за 
да ни командва и да ни кара да 
правим това, което Той казва. 
Не. Неговият Закон е за наша 
защита, защото Той ни обича.

Бог ни е създал и затова Той е единственият, който знае 
какво е най-добро за нас. Ако спрем да дишаме, това 
ще наруши Божия Закон за живота и ще умрем. Бог не е 
този, който причинява смъртта, когато нарушите Неговия 
закон. Бог не ви дисциплинира по този начин. Това НЕ е 
начина, по който действа Божият закон.

Например: Нека си представим, че вие и ваш приятел 
играете вкъщи. Денят е наистина топъл, така че майка 
ви включва голям вентилатор. След това вие казвате на 
приятеля си да не пъха пръстите си във вентилатора, 
защото ще се нарани. Защо казвате това на приятеля си? 

Ние издишваме 
въглероден диоксид
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По-долу има две причини. Оградете правилната.

1. Казвате на приятеля си да не пъха пръстите 
си във вентилатора, защото искате да го 
командвате и ако не ви послуша, ВИЕ ще 
нараните пръстите му.

2. Казвате на приятеля си да не пъха пръстите си 
във вентилатора, защото го обичате и не искате 
ВЕНТИЛАТОРЪТ да нарани пръстите му.

Сигурен съм, че сте оградили отговор номер 2. Когато 
нарушаваме Божия закон, това се нарича „грях“. Йоан 
ни казва, че „грехът е нарушаване на Божия закон“. 
(1 Йоаново 3:4). Грехът е изборът да бъдеш егоист, а 
егоизмът е да не искаш да бъдеш част от Божия план 
(Неговия план за грижа) за живота ти.

Какво ще стане, ако 
вашият приятел реши 
да не ви послуша и 
пъхне пръстите си във 
вентилатора? Ще пострада. 
Вие ли го наранявате или 
вентилаторът? Точно така, 
вентилаторът прави това. 

Ето как работи грехът. Когато не се вслушваме в Божиите 
напътствия, ние СЕ НАРАНЯВАМЕ. НЕ Бог ни наранява, 
когато съгрешаваме. Помнете, Бог е любов. Божият 
закон ни разказва за Божия характер (Неговия начин 
на живот) и ни предупреждава за опасностите от греха. 
Човек на име Павел написал следното за Божия закон:

Любовта не вреди на другите, защото 
любовта е Законът, върху който е създаден 
животът. ~ Римляни 13:10

Когато живеем по начина, по който ни учи Божият закон, 
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няма да правим нищо лошо на другите. Ние няма да 
ги нараняваме, дори те да ни наранят. Ще ги обичаме, 
както Бог ги обича.
Веднъж един човек дошъл при Исус и го попитал: „Коя 
е най-важната инструкция в Закона?“ (Марко 12:28). 
Кое според вас е най-важното указание на Бог към нас? 
Е, хубавото е, че Исус ни дава отговора. Той казва:

„Обичай Господа твоя Бог с цялото си 
сърце, душа, ум и сила.“ И втората най-
важна е следната: „Обичайте другите 
като себе си.” Няма по-важна инструкция 
от тези. ~ Марко 12:30-31

И така, най-важната инструкция, която Бог ни е дал, 
е да Го обичаме и никога да не позволяваме на нещо 
да отнеме любовта ни към Него. Втората най-важна 
инструкция е да обичаме другите така, както обичаме 
себе си. Не искате да ви се случи нещо вредно или лошо, 
нали? Разбира се, че не. Затова не трябва да правим 
нищо вредно или лошо на другите.

Защо мислите, че най-важната инструкция е първо да 
обичаме Бог? Егоист ли е Бог? Не. Отговорът е в начина, 
по който показваме любовта си към Бог. Ние показваме 
любовта си към Бог, като Му позволяваме да ни 
благославя. Когато правим това, Той ще живее в нас и ще 
ни дава силата да обичаме другите по правилния начин. 
Тази сила се нарича Божия БЛАГОДАТ. Неговата благодат 
ни дава силата да живеем в подчинение на Неговия 
закон на безкористна любов (Римляни 1:5; Тит 2:11, 12). 
Никой от нас не би могъл да диша без Божия дар на 
благодат.

Имали ли сте някога играчка с дистанционно 
управление? От какво се нуждае играчката, за да се 
движи? Да, има нужда от батерии. Мислете за Бог като 
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за своя батерия. Имате нужда от Него, 
за да се движите, мислите, говорите, 
чувате, миришете и виждате.

Това е същият начин, по който Исус 
живее. Той казва: „Всичко Ми е дадено 
от Моя Отец.” (Лука 10:22). Исус можел 
да направи всички онези чудни неща и 
да помага на хората, защото позволявал 
на Неговия Баща да живее в Него. Той 
приемал Божията благодат, като оставял 
Бог да бъде Неговата батерия (Лука 
2:40). Исус казва:

 … Думите, които казвам, не са Моите 
собствени думи, но Моят Отец, който 
живее в Мен, върши делото Си чрез 
Мен. ~ Йоан 14:10

Всичко, което направил Исус, било дело на Неговия 
Баща. Ето защо Исус казва на Филип: „Който е видял 
Мене, видял е Отца.“ (Йоан 14:9).

Исус наранявал ли е някого? Не. Защо? Защото Бог 
НИКОГА не наранява никого. Дали Исус е наранил нечии 
чувства? Не. Защо? Защото Бог никога не би наранил 
нечии чувства. Исус винаги ли е помагал на хората и 
винаги ли ги е лекувал? Да. Защо? Защото Бог винаги 
помага на хората и ги лекува.

Боледували ли сте някога? Може би настинка или болки 
в корема? Майка ви или баща ви караха ли ви се, че 
сте болен? Наказаха ли ви? Едва ли! Какво направиха? 
Помогнаха ви да се оправите, нали? Да. Може дори да 
са ви дали лекарство, за да оздравеете.

Мислете за греха като за болест. Мислите ли, че вашият 
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небесен Баща ще ви се скара? Мислите ли, че Той ще 
ви накаже за това, че имате болест? Не! Той иска да ви 
помогне да оздравеете. Не желае да се отвърне от вас, а 
иска да ви даде някакво лекарство, за да се отървете от 
греха, който ви прави болни. 

Лекарството, което Бог ни дава, е Неговият Син Исус. 
Така е, Божието лекарство е личност! Точно както пием 
лекарства и те влизат в тялото ни, Исус трябва да живее 
в тялото ни. Той може да ни отърве от греха, който ни 
разболява. Не можем да оздравеем без Него. Исус ни 
казва: „Без Мен не можете да направите нищо.“ (Йоан 
15:5)

И не забравяйте, че делото, което Исус върши, е 
делото, което върши Неговият Отец чрез Него. И така, 
лекарството, което ни прави да оздравеем, е нашият 
Отец, който действа чрез Исус.

Когато грехът започне да си отива, ние започваме да 
действаме повече като нашия Баща. Ще бъдем нежни, 
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любящи и мили към другите, защото Бог винаги е нежен, 
любящ и мил.

Потопът и Божият характер

След като вече знаем малко повече за Божия характер, 
нека прочетем няколко истории в Библията, които са 
трудни за разбиране. Тези истории изглежда говорят 
за това, че Бог наранява хората. Но ние научихме, че 
Бог никога не наранява хората. Той винаги е добър към 
всички, дори към хората, които не Го харесват. Нека 
отидем на книгата Битие и прочетем нашата първа 
история – историята за потопа, който залял цялата земя.

Господ видя колко голямо беше нечестието 
на човешкия род на земята и че всяка 
мисъл на човешкото сърце беше само зло 
през цялото време. Той много ги съжали 
и сърцето Му беше тъжно. Той каза: „ Ще 
унищожа всяко живо същество на земята! 
Ще унищожа хора, животни, птици и 
влечуги. Съжалявам, че ги направих.“  
~ Битие 6:5-7.

О, не, Бог наистина ли казва, че ще унищожи тези хора? 
Дали Той наистина ще ги нарани, защото не се държат 
като Него? Когато четем това, то звучи сякаш Бог има 
смесени чувства. Първо, Той е много натъжен за тях; 
след това Той казва, че ще ги унищожи; после отново 
казва, че тъгува за тях. Хм, Божият характер променя 
ли се някога така? Не. Бог ни е казал: „Аз съм Господ, 
не се променям.“ (Малахия 3:6). Павел ни казва нещо 
подобно за Исус: „Исус Христос е същият вчера, днес и 
завинаги“. (Евреи 13:8). 
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Спомнете си сега, че когато Исус бил добър и помагал на 
хората, които се отнасяли зле с Него, Той ни показвал как 
Бог винаги действа. Бог винаги е милостив към тези, които 
искат да бъдат зли и не искат да живеят като Него. Току-
що научихме, че Божият характер никога не се променя. 
Той се отнасял към хората, които са живели отдавна, по 
същия начин, по който се отнася към хората сега. Той 
ВИНАГИ е „мил дори към хора, които са неблагодарни и 
подли“. (Лука 6:35). 

Когато Бог видял, че всички тези хора не живеят в 
хармония с Неговия Закон за живот и любов, Той много 
се натъжил. Подобно на вашия приятел в историята с 
вентилатора, за което говорихме по-рано, те били на път 
да изберат да пъхнат пръстите си във вентилатора. Те 
щели да се наранят. Но тъй като Бог ги обичал толкова 
много, Той казал на приятеля Си Ной да построи голяма 
лодка, наречена Ковчег. Защо? Защото Бог знаел, че след 
120 години ще има потоп, който ще обхване целия свят.

Той искал всички хора и животни да бъдат в 
безопасност,  но само семейството на Ной го послушало 
и било спасено 
заедно с няколко 
избрани животни.

Но защо идвал потоп? 
Дали Бог причинил 
този потоп, защото 
искал да унищожи 
всички хора, които 
не Го харесвали и не 
харесвали начина 
Му на живот? Някои 
хора казват „да“, но вие и аз знаем, че Бог е любов и Той 
винаги е „благ дори към хора, които са неблагодарни и 



23

зли“ и че Неговата „любов не вреди на другите“. (Лука 
6:35; Римляни 13:10). 

Помните ли по-рано, когато говорихме за дърветата и 
как те ни дават кислород, а ние им даваме въглероден 
диоксид? Това показва, че цялото Божие творение е 
свързано едно с друго.

Първите двама души, които Бог създал за този свят, били 
Адам и Ева. Един ден те избрали да не слушат Божиите 
инструкции и нарушили Неговия Закон за живота и 
любовта. Те съгрешили срещу Божия начин на живот. 
Интересно е, че техният грях засегнал не само тях, но и 
самата земя. След като съгрешили, Бог им казал какво 
ще се случи със земята:

Земята ще бъде 
под проклятие 
заради това, което 
сте направили. 
Сега ще се мъчите 
да отглеждате 
достатъчно храна. 
Вашата храна ще 
бъдат растения, но 
земята ще ражда 
тръни и плевели. ~ 
Битие 3:17-18

Някога наранявали ли сте се на бодливи тръни? Тези 
тръни са дошли в резултат на греха на тази земя. Знаете 
ли, че Бог е създал нас хората от земята?

Тогава Господ Бог взе малко пръст от 
земята и направи човек от нея; той 
вдъхна животворно дихание в ноздрите 
му и човекът стана живо същество.  



24

~ Битие 2:7

Виждате ли защо грехът засяга земята? Ние сме 
създадени от земята и когато съгрешим, това засяга 
самата земя, от която сме произлезли. В книгата на Исая 
четем:

Земята е замърсена, защото хората, 
живеещи на нея, не се подчиниха на 
Божиите закони и промениха Неговите 
постановления (определените от Него 
времена за поклонение) … Земята е под 
проклятие; хората на земята измират 
поради греховете си. ~ Исая 24:5-6

Тук отново виждаме, че нашето грешно поведение 
засяга самата земя, което в началото я е направило да 
ражда тръни.

4000 години след като израснал първият трън, някои 
римски войници дали на Исус венец от тръни и го 
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наложили на главата Му. Те Му се 
подигравали, защото Исус казал, че 
е Цар. Те не разбирали какво има 
предвид Исус.

Исус имал предвид, че е Цар на 
царство, което изобщо не прилича 
на царствата на този свят. Царството 
на Исус не е физическо място някъде. 
То е свързано с начина, по който 
мислим и действаме спрямо другите. 
Това е царството на безкористната 
любов. Исус казва следното за Своето 
царство:

Царството Божие не идва по такъв 
начин, че да бъде видяно. Никой няма 
да каже: „Виж, тука е!“ или „Ето го!”; 
защото Царството Божие е вътре във 
вас. ~ Лука 17:20-21

Не е ли невероятно? Божието 
царство е свързано с нежност, 
любов и доброта към другите. 
Всичко се свежда до промяна 

на мислите в умовете ни (нашия 
мозък) и до това да започнем да 

мислим и действаме точно  
както Исус.

Павел ни казва следното: „Нека във вас бъде този ум, 
който беше и в Христос Исус.“ (Филипяни 2:5). Защо 
имаме нужда умът на Исус да бъде в нас? Бог ни казва:

Защото Моите мисли не са ваши мисли, 
нито вашите пътища са Мои пътища, 
казва Господ. Защото както небето 
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е по-високо от земята, така и Моите 
пътища са по-високи от вашите 
пътища и Моите мисли от вашите 
мисли. ~ Исая 55:8-9

Божият начин на мислене е много по-добър от нашия. 
Ето защо трябва да мислим по начина, по който мисли 
Исус, за да можем да действаме по начина, по който 
действа Той. И ние можем да направим това само ако 
позволим на Неговия ум, Неговия начин на мислене, да 
превземат нашия ум и начин на мислене.

Исус позволил на римските войници насилствено да 
притиснат този венец от тръни върху главата Му, за да ни 
покаже, че ни обича толкова много, че е готов да позволи 
на нашите болезнени грехове, които са причинили тези 
тръни, да Го убият вместо да убият нас.
Нашите сърца и умове са станали „трънливи“. Тръните 
скриват естествената красота на градината. Красивата и 
нежна роза става болезнена с бодли. Тръните и плевелите 
са свидетели на факта, че този свят е пълен с добро и 
зло, когато Бог е предвидил той да бъде изпълнен само 
с добро. Колко тъжно.
Подобно на розата, поради греха, Божията красота и 
нежност е покрита от измамния и коварен трън. Исус 
позволил трънения венец да прониже Неговия нежен и 
любящ ум (глава), така че сърцата ни да бъдат убодени 
(да станат тъжни), когато видим любовта Му към нас.

Когато нашите човешки грешни умове и сърца направили 
така, че Исус да бъде повесен на кръста, Той трябвало 
да ни покаже колко тъмно е нашето мислене, преди да 
видим любовта Му към нас.

Ето защо „тъмнина покри цялата земя“ (Лука 23:44), 
докато Той бил на кръста, а след това, когато умрял, 



27

„стана земетресение и 
скалите се разцепиха“ 
(Матей 27:51).  
Можете ли да видите как 
самата земя е била засегната 
от смъртта на Исус? Земята 
реагира на измъчването и 
нараняването на нейния 
Създател. Подобно на 
огледало, тъмнината, 

разпростряла се над земята, ни показва какво има в 
тъмните ни умове. Това означава, че наистина не сме 
разбирали и сме били объркани относно истинския 
любящ характер на Бог, нашия Отец. Но благодарение 
на Исус ние можем да прозрем през тъмнината и отново 
да видим Божията истинска красота, нежност и любов, 
която трае вечно. Като истински Баща, който обича 
всичките Си деца, Той никога не спира да ви обича.

Защото Бог, Който е казал: „Да изгрее 
светлина от тъмнината“, е озарил 
сърцата ни, за да даде светлината 
(истината) на познаването на Божията 
слава в лицето на Исус Христос.  
~ 2 Коринтяни 4:6
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Когато видим Исус, ние получаваме „знанието за 
Божията слава“, защото Той наистина е като Своя Баща. 
Но какво е Божията слава? Нека прочетем какво казва 
Бог на Мойсей:

Тогава Мойсей каза: „Моля те, покажи 
ми славата Си!” И Бог каза: „Ще 
направя цялата Си доброта (нежност) 
да премине пред теб и ще провъзглася 
името на Господа пред теб; защото ще 
бъда милостив (любящ), към когото ще 
бъда милостив и ще покажа благост 
към когото ще покажа милост. ~ Изход 
33:18-19

Божията слава е Неговият 
характер! Божият характер на 
нежна, любяща доброта блести 
през тъмнината на нашето 
объркване относно Неговия 
характер чрез Неговия Син Исус. 
Всеки път, когато прочетем нещо 
за Бог, което ни обърква, трябва 
да вярваме на това, което Исус ни 
е учил за Него. Само Исус може 
да направи това, защото Той е 
единственият, който наистина познава Бог и Неговия 
характер. Нека не позволяваме на мрака на греха да ни 
мами повече! Нека позволим на светлината на Божия 
ИСТИНСКИ характер да ни огрее, като четем Словото Му 
всеки ден!
Имайки предвид всичко, което току-що научихме, 
възможно ли е болната земя да е причината за потопа 
по времето, когато Бог накарал Ной да построи ковчега? 
Е, нека да забележим отново какво се случило с хората 
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точно преди потопа:
Господ видя колко голямо беше 
нечестието на човешкия род на земята 
и че всяка мисъл на човешкото сърце 
беше само зло през цялото време.  
~ Битие 6:5

Техните умове и сърца били пълни със „зло” – те 
винаги били насилствени и мразещи и нямали никакво 
намерение да живеят според Божия любящ замисъл. 
Интересували се само от себе си и от това колко много 
могат да се забавляват.

 

Това имало ли е пряк ефект върху самата земя? Нека 
разберем в стихове 11 и 12:

Сега земята беше разрушена пред Бога 
и земята беше пълна с насилие. Бог 
видя земята и ето, тя беше разрушена, 
защото всички хора бяха покварили 
пътя си на земята. ~ Битие 6:11-12

Да. Насилствените действия на тези хора съсипали 
земята. Отново тя била като огледало, отразяващо 
насилието в сърцата и умовете им и това натъжило Бог.
На Бог не Му харесвало, че хората, земята и животните 



30

станали насилствени и ненавистни едни към други. Бог 
не обича насилието. Исая ни казва, че Исус „никога не 
е извършил насилие“ (Исая 53:9). И ние знаем, че ако 
Исус никога не извършва насилие, то тогава и Неговият 
Отец не прави това! Всъщност Бог иска да ни спаси „от 
измамни лъжи и насилие“. (Псалм 72:14). Ако Бог е 
този, който е изпратил потопа, тогава Той ще действа с 
насилие. Но ние видяхме, че Бог не обича насилието и 
никога не би направил нещо, което е насилствено.

Някои хора казват, че е част от Божията справедливост 
да се използва насилие и унищожение върху хора, които 
не се подчиняват на Неговия Закон. Но чуйте какво 
казва Бог на подлите князе на Израел: „Стига, князе на 
Израел; Отървете се от насилието и разрушението; 
и започнете да практикувате справедливост 
и да правите това, което е правилно. (Езекиил 
45:9). Забележете, че истинската справедливост е 
противоположна на насилието и унищожението. И така, 
Божията справедливост НИКОГА не е свързана с това 
самият Бог да действа насилствено или разрушително.  

Сигурен съм, че сте оградили номер 1. Бог желаел 

1. Ной казал: “Наближава 
жесток и унищожителен 
потоп! Бог иска да ви 
спаси от този потоп, 
затова моля, направете 
това, което ви казва и се 
обърнете от  
греховете си.”

Бог казал на Ной да предупреди хората за идващия потоп. 
Как мислиш, че Ной е предупредил хората? Отдолу има два 

отговора. Огради този, който е правилен:

2. Ной казал: “Ако 
не престанете да 

нарушавате Божия 
закон, Бог  жестоко 

ще ви унищожи като 
изпрати потоп,  

за да издави  
всички ви!”
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да ги спаси, а не да ги нарани. Бог не се опитвал да 
ги защити от СЕБЕ СИ, Той се опитвал да ги защити от 
ПОТОПА. Наводнението щяло да ги нарани, точно както 
вентилаторът би наранил вашият приятел.

Тъй като самата земя ставала насилствена, самата земя 
щяла да действа насилствено, а не Бог. Бог НИКОГА не 
прави нещо насилствено.

Той веднъж научил някои хора, че тъй като „самата 
земя беше болна“, тя всъщност „повърна хората, които 
живееха там“. (Левит 18:25-28).

Но трябва да зададем въпрос. Никога не се страхувайте 
да задавате въпроси на Бога. Въпросът, който трябва да 
зададем, е защо Библията казва, че самият Бог е казал: 
„Ще унищожа всяко живо същество на земята! Ще 
унищожа хора, животни, птици и влечуги”?

Този стих изглежда предполага, че Бог е този, който ще 
ги унищожи. Как да разберем Божия характер тук? Е, 
всичко зависи от това КАК четем цялата Библия.

Един ден Исус попитал някого: „Какво пише в Закона? 
КАК го разбираш?“ (Лука 10:26). Така че трябва да сме 
сигурни, че разбираме какво Библията казва, че Бог 
прави и защо. Ако не разбираме това, ще мислим, че тя 
казва нещо, което Той не прави.

За да разберем 
правилно Библията, 
трябва да позволим  
на Господ Исус да ни 
помогне. Ние трябва да 
разбираме Библията по 
начина, по който Той я 
разбира.



32



33

И така, какво ни е научил Исус за Бог? 

В книгата Йов ни се казва нещо, което ни помага да 
разберем какво се е случило по време на потопа.

Ще запазиш ли стария начин, по 
който са живели злите хора? Които 
бяха насилствено отнесени преди 
времето си, които бяха победени 
от прилив на потоп: Които казваха 
на Бога: „Иди си от нас; какво може 
да направи Всемогъщият за нас?“  
~ Йов 22:15-16

1. Бог наранявал ли е някога? 
НЕ!

2. Извършвал ли е нещо 
жестоко?  
НЕ!

3. Иска ли да нарани хората, 
които не Го обичат?  
НЕ!

4. Иска ли да ни спаси, 
излекува и възстанови?  
ДА! 
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Хората, живеещи по време на потопа, казвали на Бог 
„Върви си!“ Какво мислите, че ще стане, ако Бог си отиде? 
Е, помните ли какво ще стане, ако махнете батериите 
от колата си с дистанционно? Ще спре да работи. Бог е 
като тези батерии. Ако Той си отиде, ние не работим! Тъй 
като хората Го отблъсквали, Бог тъжно казал: „Моят Дух 
(животворно присъствие) няма да бъде винаги с тези 
хора.” (Битие 6:3). 

Но познайте какво друго не работи, ако Бог си отиде? Ако 
Бог си отиде, дърветата и тревата ще умрат. Слънцето 
няма да даде своята светлина. Водите на земята няма 
да останат там, където трябва да бъдат. Земята ще бъде 
толкова жестока, че нищо не може да я спре да унищожи 
нас, хората.

Библията ни казва, че Бог „определи граници на морето, 
така че водите да не се противопоставят на Словото 
Му“. (Притчи 8:29). Божието Слово държи цялата вода 
на мястото ѝ. Ако Бог си отиде, Неговото Слово не може 
да задържи водите. Водите биха наводнили земята. 

Това имал предвид Бог, когато казал, че ще унищожи 
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хората с потоп. Той казвал, „Ако си 
отида, Моето Слово няма да задържи 
водите и това ще унищожи всички 
хора.“ Божият Дух говорел чрез Ной, 
умолявайки хората да не Го карат да си 
отиде. Но колкото повече Бог говорел 
за потоп, толкова повече хората се 
ядосвали и искали Той да спре.
Те смятали, че предстоящият потоп е 
глупост и се присмивали на Ной. Не 
вярвали, че идва потоп, затова казали на 
Бог да си отиде и да ги остави на мира.

Но как ние, хората, можем да накараме Бог да си отиде? 
Бог ни обича толкова много, че ни дава това, което 
искаме. Бог НИКОГА няма да ни принуди да Го обичаме. 
Ако наистина искате Бог да си отиде и да ви остави на 
мира, тогава Той ще го направи. Но това Го натъжава, 
защото Той знае, че ако си тръгне, ние няма да можем 
да продължим да живеем, защото Той е нашата батерия. 
Той е това, което ни поддържа живи, но те отказали да 
Му позволят да ги защити.

По-рано научихме, че Бог поддържа всичко чрез Словото 
Си. Спомняте ли си, когато говорихме за Исус като 
лекарството, което Бог ни е дал? Е, Библията ни казва, 
че Исус има друго име и това име е „Божието Слово“. 
(Откровение 19:13). Йоан ни казва, че „Словото“ (Исус) 
било „в началото с Бога“ и чрез това Слово (Исус) 
„всичко беше създадено“. (Йоан 1:1-3). 

Еха! Исус създал всичко чрез силата, която Неговият Отец 
Му бил дал. Исус поддържал нещата заедно през цялото 
това време! Павел ни казва, че Исус „държи всичко чрез 
словото на Своята сила“. (Евреи 1:3). 
Когато хората казали на Бог да си отиде, те не вярвали, 
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че Божието Слово сплотява всички неща. Те отхвърлили 
Божието Слово, което е същото като отхвърлянето на 
Исус, който е Словото. Ной бил единственият, който 
разбирал това. Докато Бог наблюдавал нас грешните 
хора, Той видял семейството на Ной. Той повярвал и 
приел Божията благодат, докато всички останали я 
отхвърлили (Битие 6:8). Точно като онези мъже, които 
дошли и взели Исус и Го приковали на кръста, хората, 
живеещи по време на потопа, попречили на Исус да им 
помогне. 

Не трябва да забравяме, че Исус е този, който сплотява 
всички неща, както хората, живели точно преди потопа, 
са избрали да забравят:

Хората охотно забравят, че чрез Словото 
на Бог (Исус) небето и земята са били 
образувани от средата на водата. От 
тези води земята беше унищожена от 
потоп. И дори днес небето и земята се 
държат заедно от същото Слово (Исус)...  
~ 2 Петрово 3:5-7

Всеки път, когато ние, хората, решим да отхвърлим 
изпълнените с любов инструкции от Бог и Неговия Син, 

Остави ни на              
мира, Боже!
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все едно приковаваме Исус на кръста отново и отново. 
Болестта на греха ни кара да обичаме да живеем така, 
както искаме, вместо да живеем така, както Бог желае. 
Книгата Евреи ни казва, че когато съгрешаваме, ние 
„разпъваме Божия Син и Го държим, за да Го унижим 
отново“. (Евреи 6:6).
Римските войници не само наранили главата Му с венец 
от тръни, но и приковали ръцете и краката Му на кръст.
Защо Бог позволил на нас хората да приковем ръцете 
на Исус на кръста? В Писанието „ръцете“ представляват 
начина, по който ние работим (вж. Псалм 92:4; Притчи 
31:31; Исая 59:6).
Приковаването на ръцете на Исус на кръста разкрива 
естествената ни омраза към любящите и неегоистични 
дела на Исус. Това бил нашият 
начин да се опитаме да спрем 
Неговото дело на служба 
към нас, защото грехът ни 
е подмамил да вярваме, че 
можем да правим нещата по-
добре от Бог. Колко глупави 
сме понякога!
Защо Бог позволил на нас хората да приковем 
нозете на Исус на кръста? В Писанието 
„краката“ представляват пътя,   по който вървим  
(вижте Псалм 56:13; Авакум 3:19).

Приковаването на нозете 
на Исус на кръста разкрива 
естествената ни омраза 
към Бог, нашият Отец, 
и нежеланието ни да 
му позволим да бъде 
нашата жизнена опора и 
да зависим от Него, както 
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правел Исус. Това бил нашият начин да спрем молбата 
Му за приемане на Божията благодат и да следваме 
Неговите стъпки на послушание. Приятелят на Исус 
Петър пише:

„Защото Бог ви призовава да правите 
добро, дори това да означава страдание, 
както Христос страда за вас. Той е вашият 
пример и вие трябва да следвате Неговите 
стъпки. Той никога не е съгрешил, нито 
дори е излъгал някого. Той не отвръщаше 
на удара, когато Го третираха нелюбезно, 
нито заплашваше с отмъщение, когато 
страдаше.” ~ 1 Петрово 2:21-23

Веднъж Исус и 
Неговите приятели 
били в една лодка.  
Дошла огромна буря 
и Неговите приятели 
били уплашени и 
притеснени, че ще 
потънат.

Те потърсили Исус и забелязали, че спи. Събудили Го и Го 
помолили да им помогне. „Тогава Той стана и заповяда 
на вятъра да спре, и каза на морето: Мълчи!“ Тогава 
вятърът спря да духа и морето стана много спокойно. 
(Марко 4:39). 

Ако хората по време на потопа се били доверили на 
Божието Слово (Исус), земята и морето щели да се 
успокоят и нямало да има потоп. Исус щял да се изправи 
и да заповяда на водите да спрат да наводняват земята, 
точно както заповяда на буйните води да се успокоят, 
докато беше в лодката с приятелите Си.

Отблъскването на Бог е причината да дойде потопът. 
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Потопът унищожил хората. Когато Исус разказвале на 
група хора историята за потопа, Той казал: „Потопът 
дойде и ги унищожи всички.“ (Лука 17:27). Исус не 
каза нищо за това, че Бог ги унищожава. Той казва, че 
„потопът“ ги унищожи. И помнете, Исус е Божието Слово, 
което казва: „Не правя нищо от Себе Си. Казвам само 
това, на което Ме е научил Отец.” (Йоан 8:28). 

Това, че Бог казва на хората, че ще ги унищожи, означава, 
че Той само ще ПОЗВОЛИ или ще ДОПУСНЕ потопа да ги 
унищожи. Те не искали Божията помощ и тъй като Той ги 
обичал, за съжаление ги оставил да ИЗБЕРАТ сами. Това е 
много важно нещо, което трябва да знаете, когато четете 
Библията. Много пъти се казва, че Бог „прави“ нещо, 
което Той само „позволява“ да бъде направено. Ще 
видите това отново, когато разглеждаме други истории 
от Библията.

Язвите в Египет и характерът на Бог

Нека преминем към 
друга история, в която 
Бог изглежда сякаш 
прави нещо лошо. 
Той искал да направи 
някои велики неща с 
група хора, наречени 
израилтяни, но тези 
хора станали роби 
на друга група хора, наречена египтяни. Египтяните 
принуждавали израилтяните да вършат много тежка 
работа. Бог обичал и двете групи хора, но искал 
египтяните да спрат да бъдат зли към израилтяните. 
Подобно на хората, живели точно преди потопа, злите 
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действия на египтяните щели да доведат до бедствия в 
земята. За да предотврати това, Бог изпратил човек на 
име Мойсей при водача на египтяните.
Водачът на египтяните се 
нарича фараон. Мойсей 
казал на фараона да пусне 
израилтяните на свобода. 
Ако не ги пуснели, Бог щял 
да изпрати 10 язви  
върху тях.
Язвата е нещо наистина 
лошо като: болест, рояци 
мухи, болезнени рани и дори тъмнина през деня. Но 
наистина ли Бог щял да направи да се случат 10 лоши 
неща на египтяните? Дали Бог някога прави нещо лошо?
Всеки път, когато някоя от тези язви идвала, фараонът 
молел Мойсей да се помоли на Бог, така че язвата 
да изчезне. Всеки път Бог показвал милостта Си към 
египтяните, като спирал ядвата. Въпреки това, всеки път, 
когато Бог проявявал милост, фараонът ставал още по-
зъл и много разстроен от всички тези неща. Той не искал 
да пусне израилтяните на свобода. Бил упорит.
Най-накрая се стигнало до десетата язва. Бог предупредил 
фараона, че нещо наистина лошо ще се случи с всички 
първородни синове на хората. Да си първороден син 
означава, че си най-голямото момче във семейството. 
Бог казал:

„Същата нощ ще мина през Египет и 
ще поразя първородния син във всяко 
семейство...“ ~ Изход 12:12

Ех! Наистина ли Бог щял да нарани всички тези момчета? 
Как трябва да разбираме Божиите думи тук? Трябва да 
разбираме това точно както научихме за историята с 
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потопа. Спомнете си как Бог казал, че ще унищожи хората 
с потоп, но ние научихме, че потопът е дошъл, защото 
хората казали на Бог да си отиде. Научихме, че много 
пъти в Библията се казва, че Бог „прави“ нещо, което Той 
само „позволява“ да се случи.
Какво ще кажете за тези десет язви? Мислите ли, че Бог 
би наранил тези момчета? Или щял да позволи на нещо 
или някой друг да ги нарани, както направил при потопа? 
Това е верният отговор. Той щял да ПОЗВОЛИ  на лошото 
нещо да се случи.
Но първо Той дал възможност на ВСИЧКИ, включително 
и на египтяните, да бъдат в безопасност. Той казал на 
хората да намажат вратите на къщите си с малко кръв 
от агне. Това звучи странно, нали? Е, ще говорим за това 
по-късно. Нека прочетем какво им казал Бог:

„Когато Господ минава през земята, за да 
порази египтяните, Той ще види кръвта 
отгоре и отстрани на рамката на вратата 
и ще мине през тази врата, и няма да 
позволи на РАЗРУШИТЕЛЯ да влезе в къщите 
ви и да ви порази.  
~ Изход 12:23

Забелязахте ли нещо много 
важно тук? Виждаме, че НЕ 
Бог ги е наранил, а някой друг, 
наречен „Разрушителят“. 
Бог казва, че когато види 
кръвта, няма да позволи на 
Разрушителя да влезе в този 
дом.

Някои хора наричат този 
разрушител „ангелът на 
смъртта“. Мислите ли, че този 
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ангел е един от добрите Божии ангели? Не. Те не биха 
унищожили хора.

Този ангел е лош – зъл ангел. Всъщност книгата на 
Псалмите ни казва, че злите ангели са били тези, които 
са причинили на египтяните всички тези проблеми:

… Той постави Своите знамения в 
Египет … Той превърна водата им в 
кръв … Той позволи на мухите и жабите 
да дойдат и да ги унищожат … Скакалци 
погълнаха реколтата им … Техните 
лозя и дървета бяха унищожени от 
градушка … Той изрази гнева Си върху 
тях, като допусна ЗЛИ АНГЕЛИ сред 
тях. ~ Псалм 78:43-49

Всички тези проблеми били причинени от зли 
ангели. Това не са добри ангели. Доброто и злото са 
противоположности.

В един съботен ден Исус учел хората на това каква е 
разликата между доброто и злото. Той казал: „В събота 
добри или зли дела трябва да вършим? Да спасим ли 
нечий живот или да го унищожим?“ (Лука 6:9).

Когато Исус казвал това, Той ни учел, че да вършиш 
добри дела означава да „спасиш нечий живот“, докато 
да вършиш зли дела означава „да унищожиш“ нечий 
живот. И тъй като Бог НИКОГА не прави нещо зло, тогава 
можем да сме сигурни, че Той НИКОГА не унищожава 
хората! Злите ангели не работят за Бог, те работят за 
„Разрушителя“. Кой е този Разрушител?

Внимавайте! Вашият враг, Дяволът, 
е като ревящ лъв, който се промъква 
наоколо, за да намери някого, когото да 
унищожи. ~ 1 Петър 5:8
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Някога Дяволът беил един от добрите 
Божии ангели, на станал много 
егоистичен. Думата „дявол“ означава, 
че той е лъжец. Той обича да говори 
лъжи за Бог и Неговия Син. Той лъже 
за Техния характер и казва, че Те са 
егоисти. Дяволът винаги се опитва да 
нарани другите. Той бил Разрушителят, 
който наранявал египтяните!

Гневът и Божият характер

Но какво означава стихът в псалма, който прочетохме, 
където се казва, че Бог „изрази гнева Си“ върху 
египтяните? (Псалм 78:49). Как мислите, че Бог изразява 
гнева си? Мислите ли, че това е като начина, по който ние 
изразяваме гнева си? Не. Без помощта на Исус, нашият 
гняв се изразява много зле. Братът на Исус, Яков, пише 
следното за гнева: „Човешкият гняв не 
изразява нежната, любяща доброта 
на Бог.“ (Яков 1:20).
Нашият грешен гняв води до това 
да нараняваме другите и дори себе 
си. Божият гняв е различен. Божият 
гняв е, когато Той се чувства много 
тъжен и е принуден да се отдръпне, 
позволявайки на Разрушителя (Дявола) 
да наранява другите или позволява на 
хората да нараняват себе си. Виждате ли 
разликата?
Нека разгледаме няколко примера за 
това как Бог изразява гнева Си. В книгата 

Това НЕ Е 
начинът, по 
който Бог 
изразява 
гнева Си
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Числа четем за Мариам и Аарон, които започнали да 
се оплакват от Моисей и жена му. Нека видим как Бог 
реагира на това:

„ГОСПОД им се разгневи; и си отиде ...” 
(Числа 12:9)

Когато повечето хора са ядосани на някого, те се 
придвижват към него, да атакуват, да ударят! Но Бог се 
отдалечава.

След като Бог се отдалечил от Мариам и Аарон, Той не 
можел да ги защити и така Мариам се разболяла от 
болест, наречена проказа (Числа 12:10). По същия начин, 
когато Бог се отдалечил от хората, които избрали да 
не Му се доверят, като не влезли в ковчега, който Ной 
построил, или когато се отдалечил от египтяните, Той 
вече не можешел да ги защити от идващите потоп или 
язви.

Друг пример за това как Бог 
изразява гнева си е, когато Той 

помолил Моисей да отиде в 
Египет и да говори на хората. 

Моисей казал: „Никога не съм 
бил добър оратор.“ (Изход 4:10). 
Бог отговорил: „Когато говориш, 

Аз ще бъда с теб и ще ти дам 
думите, които да кажеш.“ (Стих 

11). Моисей, който все още не 
се доверявал напълно на Бог, 
помолил: „Господи, моля те, 

изпрати някой друг да направи 
това.“ (Стих 13). 

Забележете какво пише след това:

Това НЕ Е 
начинът, по 

който изглежда 
Божието лице, 
когато Той се 

разгневи.
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Господ се разгневи на Моисей и каза: „Ами 
брат ти Аарон… Знам, че той е добър 
оратор… Аарон ще говори на хората 
вместо теб… Ще бъда с вас двамата, 
докато говорите, и ще кажа на всеки от 
вас какво да правите.” ~ Изход 4:14-16

Видяхте ли как Бог изразява гнева си? Той не започва да 
крещи или да хвърля и рита наоколо неща. Той дори не 
искал да нарани Мойсей. Всичко, което направил, било 
да даде на Моисей точно това, което искал – някой друг 
да говори вместо него. 

В друг раздел от Библията четем за цар Давид, който 
искал да преброи хората, за да види дали може да има 
голяма армия, за да се бие с другите армии. Но Бог не 
искал Давид да направи това. Подобно на Мариам и 
Моисей, Бог искал Давид да се довери на Него и Неговите 
пътища. Бог никога не е искал хората Му да воюват срещу 
другите. Нека прочетем какво казва Библията за това:
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Господ отново се РАЗГНЕВИ на Израел и 
накара Давид да мисли, че би било добра 
идея да преброи хората в Израел и Юда.  
~ 2 Царе 24:1

Това ни говори, че тъй като Бог бил ядосан, Той накарал 
Давид да преброи хората. Но чакайте, Бог НЕ искал Давид 
да прави това. Тогава защо се казва, че Бог го е накарал 
да го направи? Наистина ли Бог принуждава хората да 
правят неща, когато е ядосан?

Понякога наистина трябва да 
извършим известна детективска 
работа, докато изучаваме 
Библията.

За да разберем напълно това, 
трябва да се обърнем към друг 
раздел от Библията, където се повтаря тази история, но 
този път е формулирана малко по-различно, за да ни 
даде по-ясно разбиране:

САТАНА реши да причини проблеми на 
Израел, като накара Давид да мисли, че 
е добра идея да преброи хората в Израел 
и Юда. ~ 1 Летописи 21:1

Виждате ли какво става? Тук четем, че Сатана е този, който 
е накарал Давид да преброи хората. Думата „Сатана“ 
означава „враг“. Това е другото име на Дявола. Той е 
лъжлив враг. Исус говори за него така: „Той беше убиец 
от самото начало и не стои в истината ... Когато 
лъже, той говори от собствения си характер, защото 
той е лъжец и създател на всички лъжи.“ (Йоан 8:44).

Сатана изкушавал Давид да не се доверява на Бог. Давид 
избрал да постъпи както го подбуждал Сатана, така че 
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Бог тъжно отстъпил настрана и дал на Давид това, което 
той желаел, като позволил на Сатана да го убеди да 
преброи хората. Това е начинът, по който Бог изразява 
гнева Си към онези, които не искат да правят това, което 
Той нарежда.

Но вярвам, че е много по-добре да се доверим на Бог 
и Неговия Син Исус, нали? Те винаги ще ви пазят в 
безопасност.

“Защото аз зная плановете, 
които имам за вас,” заявява 
Господ, ”планове за мир, а не да 
бъдете наранени, планове да 
ви дам надежда и бъдеще.”  
~ Еремия 29:11.

Сега нека видим как Исус изразил 
гнева си. Няма да е по-различно 
от Неговия Отец. В същия съботен 
ден, когато Исус учел хората каква е разликата между 
доброто и злото, Той искал да излекува ръката на 
един човек, но религиозните водачи не смятали, че е 
правилно да се лекуват хората в събота. Те казали: „Днес 
е събота и нямате право да вършите никаква работа!“ 
Исус ги научил, че е добре да лекуват в събота. Ръката 
на мъжа била наранена и Исус искал да му даде почивка 
от болката и страданието. Същността на съботата е 
здравето и изцелението. Нека прочетем какво направил 
Исус:

„И когато Исус ги погледна с ГНЯВ, тъй 
като беше НАТЪЖЕН, защото бяха 
упорити, Той каза на човека: „Протегни 
ръката си“. И той я протегна и ръката 
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му стана здрава като другата.”  
~ Марко 3:5

Исус бил ядосан, но не казал и 
не направил нищо злобно или 
насилствено. Неговият гняв бил 
изразен чрез Неговата тъга. Той 
съжалявал религиозните водачи, 
които не разбирали характера на 
Божията любов.

Точно както когато Бог изпитвал 
тъга и скръб за хората по време 
на потопа, Исус ни показва, че 
Неговият гняв е ужасната скръб, която Той и Неговият 
Баща изпитват, когато са принудени да позволят да се 
случат лошите неща, когато хората решат да не слушат 
инструкциите им. Това наранява сърцата им.

Отровните змии и характерът на Бога

Като допълнително доказателство, че Сатана е 
Унищожителят, който нападнал египтяните, можем да 
прочетем друга история за отровни змии. 
В тази история хората току-що са напуснали Египет 
и вървят през огромна пустиня. Те започнали да се 
оплакват на Моисей и Бог, питайки: „Защо ни изведохте 
тук? Няма храна и вода. Вие ни доведохте тук да 
умрем. (Изход 17:3).

Те смятали, че Бог е някой, който наказва хората, като 
ги наранява, ако направят нещо нередно. Те вярвали, че 
Бог действа като фалшивите богове, на които египтяните 
се покланяли. Но Бог изобщо не действа така. Той не 

Ето как 
изглежда 

Божието лице, 
когато Той се 

гневи.
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иска да наранява хората, а иска винаги да ни защитава. 
Но отново четем нещо, което е трудно за разбиране:

Тогава Господ 
изпрати отровни 
змии, които 
ухапаха и убиха 
много от тях.  
~ Числа 21:6

Наистина ли мислите, че Бог се ядосва толкова много, че 
е събрал куп отровни змии, за да атакува хората? И аз не 
мисля така. Тогава какво всъщност се случва тук?

В друг раздел от Библията ни се казва, че отровните змии 
вече са били в района и Бог е защитавал хората от тези 
змии през цялото време.

… Не забравяйте, че някога сте били роби 
в Египет и че Господ беше този, който ви 
освободи. Спомнете си как Той ви води в 
онази огромна и страшна пустиня, където 
живеят отровни змии и скорпиони...  
~ Второзаконие 8:14-15

Хората продължавали да се оплакват и в резултат 
отблъснали Бог. Спомняте ли си какво се случва, когато 
отблъснем Бог и Му кажем да ни остави на мира? Да, 
само лоши неща ще се случват. Подобно на стена, Божият 
закон ги предпазвал от зло, но те решили да нарушат 
закона, без да осъзнават, че така ще бъдат незащитени 
от змиите.

Ако копаеш яма, за да хванеш в капан 
другите, сам ще паднеш в нея; ако събориш 
защитна стена (Божия закон), ще те ухапе 
змия.  ~ Еклисиаст 10:8

Така че още веднъж, когато четем неща в Библията за 
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това, че Бог „причинява“ или „изпраща“ лоши неща, ние 
трябва да разбираме, че всъщност Бог ПОЗВОЛЯВА тези 
неща да се случват. Павел също пише за тази история. 
Нека да обърнем внимание на казаното от него:

И не се опитвайте да изпитвате 
Христос, както направиха някои 
от тях и по-късно бяха ухапани от 
отровни змии. И не мрънкайте, 
както направиха някои от тях и бяха 
убити от АНГЕЛЪТ УНИЩОЖИТЕЛ. 
~ 1 Коринтяни 10:9-10

Ето го отново онзи Разрушителен ангел. Той обича да 
създава много неприятности. В друг раздел от Библията 
ни се казва, че този ангел-унищожител, който действа 
като отровна змия, е Дяволът, за когото научихме, че 
носи името Сатана:

 … Да, тази стара ЗМИЯ и нейните 
ангели избягаха от рая! Тази отровна 
ЗМИЯ, която заблуждава всички по 
земята, е известна като ДЯВОЛ и 
САТАНА. ~ Откровение 12:9

Точно както Бог позволил на Сатана да унищожава и 
тормози египтяните и му позволил да накара Давид да 
преброи хората, така Той позволил на Сатана да унищожи 
хората с отровни змии. Но защо Бог прави това? Той 
трябва да направи това, за да ни покаже какво се случва, 
когато ИЗБЕРЕМ да живеем егоистичен живот. Тогава, 
когато осъзнаем, че искаме да се променим, ще бъдем 
готови и ще желаем да потърсим Неговата помощ.
Хората разбрали, че Бог ги е пазил през целия път, 
затова Ме се помолили за помощ. Той казал на Моисей 
да направи змия от бронз и да я окачи на стълб. Бог им 
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казал, че ако погледнат бронзовата змия, 
ще бъдат изцелени. Така и станало! Всеки, 
който погледнел, оздравявал. 
Когато Исус бил на земята, Той срещнал 
човек на име Никодим. Никодим задавал 
на Исус много въпроси. Исус му казал:

„…Както Моисей издигна змията 
в пустинята, така и Аз трябва 
да бъда издигнат, за да има всеки, 
който вярва, вечен живот в Мене.“ 
~ Йоан 3:14-15

Исус говорел за времето, когато щял да бъде издигнат 
на кръста. Бронзовата змия, издигната от Моисей, била 
урок за Исус, който бил издигнат на кръста.

Но не забравяйте, че змията винаги представлява Сатана. 
Когато Исус бил окачен на кръста, Той победил Сатана и 
сложил край на всичките му лъжи. Исус ни показва, че 
Той е нежен като агне, докато Сатана е зла змия, която 
унищожава и говори лъжи за Божия характер. Исая ни 
казва повече за Исус:

Той беше болезнено 
малтретиран, но не се 
оплакваше. Мълчеше като 
АГНЕ воден при касапина, 
тих като ОВЦА, на която 
са отрязали вълната.  
~ Исая 53:7

Сега разбирате ли защо Бог казва на израилтяните да 
намажат вратите си с кръвта на агнето? Агнето описва 
Божието царство, което е свързано изцяло с нежност, 
любов и доброта към другите. Исус не отвърнал с насилие 
или някакви груби думи, защото хората в Божието 
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царство винаги се отнасят към всички с доброта.

Отровната змия описва царството на Сатана, което 
винаги е подло и егоистично. Хората в царството на 
Сатана обичат да принуждават другите да правят неща, 
които не са хубави и любящи. Смъртта на Исус ни показа 
кой е истинският враг, като излага Сатана като лъжец и 
разрушител, който прави така, че да изглежда сякаш Бог 
извършва унищожаването. Смъртта на Исус ни показва 
колко много Той и Бог ни обичат и как Те предпочитат да 
бъдат убити, отколкото да убиват.

Заключение

Моля се тази книга да ви е 
помогнала да разберете по-добре 
Божия характер и да можете 
да използвате тези разбирания 
и насоки, докато четете други 
истории в Библията като: Содом 
и Гомор, битката при Йерихон и 
огненото езеро, което слага край 
на всички страдания и смърт.

Много хора вярват, че за да ни спаси, Бог е убил Исус, 
вместо да убие нас. Но смъртта на Исус на кръста 
разкрива сърцето на Отец, който вече ни е бил простил 
в любящия Си ум. Всичко, което някога е трябвало да 
направим, е било просто да повярваме и да го приемем. 
Бог ни дава обещание, като каза:

Ще отнема упоритото ви сърце и 
ще ви дам ново сърце и желание да 
бъдете верни. Ще имате само чисти 
мисли, защото ще вложа Духа Си във 
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вас, давайки ви желанието и силата 
да се подчинявате на Моите закони и 
постановления... ~ Езекил 36:26-27

Какво има предвид Бог, когато казва, че ще вложи Духа 
Си в сърцата ни? Е, мислете за Божия Дух като за ваш 
ПРИЯТЕЛ.

P = Присъствие A = Отношение L = Живот1

Божият Свят Дух във вас е Неговото собствено 
присъствие, отношение и живот на неегоистична любов. 
Тогава ще имате желанието и силата да се подчинявате 
на Неговите закони и да обичате другите по начина, 
по който Бог ги обича, защото Неговият закон ще бъде 
записан в сърцето ви.

Ще дойде време, когато 
Аз, Господ, ще напиша 
Законите Си в техните 
УМОВЕ и СЪРЦА. Аз ще 
бъда техен Бог и те ще 
бъдат Мои хора. ~ Евреи 
8:10

Ако не Му се съпротивляваме, Той ще ни спаси от нашия 
егоизъм и нашето объркване. Ще обичаме враговете си 
и ще бъдем добри с тях; и ще бъдем добри дори към 
хора, които са неблагодарни и злобни.

Сатана ни е заблудил така че да ни направи да се 
страхуваме от нашия небесен Баща. Внушава ни, че Бог 
е някой, който изисква да се държим правилно, за да ни 
обича. Това е голяма лъжа. Йоан пише: „Ние Го обичаме, 
защото Той пръв ни възлюби. (1 Йоаново 4:19). Божият 
план за спасение няма нищо общо с това, че Бог променя 

1 PAL на английски означава приятел. Тук се използва за първите 
букви на думите Presence, Attitude и Life
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мнението Си за нас (Той ни обича и винаги ще ни приема); 
така че ние сме тези, които променяме мнението си за 
Него! Той ни приема просто защото сме Негови деца.

Намерете и оградете думите, които описват характера 
на Бог. 

В О Щ Р У Е З Х Ж И Ю Ь Г Д
Ъ Н О Ж М Р П Я А О Г М А О
З Б Е М И Ц З Д С К Щ Ш Н И
С Л О Ж Л У Ж И Т Е Л Е Е И
Т А Г Т Е Ю А Я Ь У В Е Г З
А Г Н В М Б Б Ч Б Т Б Л Р Ц
Н О Ъ Ф Х Т Е Я С Х П Р И Е
О Р Й Ю Я Е И Л Щ Д Ш Щ Ж Л
В О Ф В М Т И В Ю О С К О И
И Д С О К С А Ш Ц Б Д С В Т
Т Е П Х А Х Ф Ъ Ч Ъ И З Е Е
Е Н У Н Е Ж Е Н М Р З В Н Л
Л Р Е Н Т Г Ж О Б Л Р П Х Ф
Д Н У Е Ш И С Х У Я М А О Ш

НЕСЕБЕЛЮБИВ, СЛУЖИТЕЛ, НЕНАСИЛСТВЕН, ИЗЦЕЛИТЕЛ, ЛЮБЯЩ, 
БЛАГОРОДЕН, НЕЖЕН, ВЪЗСТАНОВИТЕЛ, ДОБЪР, МИЛ, СВЯТ, ГРИЖОВЕН

Родители/Настойници - за по-задълбочено изучаване 
на това, което току-що прочетохте, не забравяйте да 
прочетете придружаващата книга за възрастни:



Баща на любовта
Дали Бог съди и осъжда хората, 
докато на нас заповядва да не го 
правим, а да ги обичаме безусловно? 
Дали Той измъчва враговете Си цяла 
вечност в огнено езеро, докато в 
същото време заповядва на нас да 
обичаме враговете си? Дали Той 
злобно изпраща язви и епидемии 
върху хора, които избират да не Го 
обичат, докато от нас изисква да се 
молим за здраве и щастие да дойдат 
върху онези, които не ни обичат? Не 
трябва ли да живеем според Неговия 
характер? Или четем Библията през 
огледало, което отразява това, което 
ние мислим и практикуваме?

Изтеглете безплатно тази книга от: 

fatheroflove-bulgaria.com
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